

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE
CHINA TROPICAL MEDICINE

2011年6月 第11卷 第6期 Vol. 11 No. 6 月刊

主 管

中华人民共和国卫生部

主 办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

协 办

海南省人民医院

海南医学院附属医院

海南省中医院

解放军第187中心医院

海口市人民医院

海南农垦总医院

海南海灵化学制药有限公司

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路44号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@vip.163.com

ctmfff@163.com

网 址: <http://www.cntropmed.com>

社 长

杜建伟

编 委

杜建伟

副 主 编

王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任

崔宜庆(兼)

副 主 任

符式刚

发 行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字121号

ISSN 1009-9727

中国标准刊号: CN46-1064/R

印 刷

海南世知印刷工业有限公司

定 价

每期15.00元

全年12期共180.00元

定 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

邮 购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路44号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@163.com

2011年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目 次

论 著

人 miR-106b 的克隆及其慢病毒表达载体构建 郑林,王爽,丁彦青(651)

结核分枝杆菌自身猝灭探针荧光定量 PCR 检测方法的建立

张伟铮,黄彬,林冬玲,等(654)

澜沧江下游地区蚊虫种类、分布及其孳生习性调查

王丕玉,周红宁,吴超,等(657)

用 ARIMA 模型预测流感的变化趋势 王昕,程小雯,房师松,等(659)

昆明地区 HIV 和 HCV 共感染者丙型肝炎病毒基因型特征

普冬,汪亚玲,赵勤,等(662)

圆形分布法分析江苏省间日疟发病季节变化 王伟明,周华云,曹俊(664)

蛋白芯片技术检测抗 ENA 抗体的临床应用 暴旭广,张德明,莫炳强,等(667)

HBV 感染者中 HBV 前 S1 蛋白检测分析 严雪萍,万彦彬,李惠,等(669)

GM(1,1)灰色模型在广西四种细菌性传染病流行趋势预测

林玫,李永红,黄君,等(671)

2001~2009年淮安市肺结核病发现与治疗转归 丁守华,谢靖,金韬,等(673)

南京市流动人口结核病防治效果分析 竺丽梅,许卫国,陆伟,等(676)

布鲁氏杆菌病的临床中医证候特征分析 宫爱民,许朝霞,燕海霞,等(678)

打破乙病毒感染免疫耐受的外部诱因研究 曾庆磊,李春霞,王霞,等(681)

一株具免疫增强活性红树林真菌的筛选及鉴定 饶朗毓,陈政良,裴华,等(683)

深圳市耐多药肺结核 67 例临床特点研究 吕建文,杨应周,吕德良,等(686)

广西乙脑高发区媒介蚊虫乙脑病毒感染状况调查 ... 谭毅,闭福银,谢艺红,等(688)

疾病监控

湖南省美沙酮维持治疗门诊医务人员现状分析 覃莎莎,贺健梅,丁林,等(690)

2006~2009年深圳市宝安区传染病爆发疫情分析	陈兵,吴泰顺,马智超,等(692)
2009~2010年济宁市流行性感冒监测分析	姜文国,高中静,颜丙新,等(694)
多重耐药菌医院感染的隔离方法探讨	何应珠,林宽(696)
2002~2008年莆田市实施现代结核病控制策略效果评价	吴能健,林勇明,魏淑贞(698)
福建省三城市男男性行为人群艾滋病相关影响因素调查	潘蕴蛟,陈炯,郑健,等(700)
2005~2008年云南保山市主要肠道传染病流行病学分析	李加全(702)
1997~2009年新疆阿克苏市艾滋病疫情分析	吐尔洪,牛德强,古丽扎尔,等(704)
深圳市13 851例学龄前儿童血铅水平调查	徐刚,刘秋菊,黄宝兴,等(706)
两种苍蝇密度监测方法的比较分析	侯秀华,杨劲英,黄远威(708)
吉林市鲍曼不动杆菌药敏监测分析	李春辉,孙可歆(709)
2006~2008年芜湖市高危人群HIV抗体筛查分析	李萍,王毅,张艳,等(711)
2000~2009年华宁县法定甲、乙类传染病疫情分析	杨蓉,董立伟,马国跃(713)
广西平果县农村生活饮用水水质检测分析	蒙启飞(714)

实验研究

磷脂酶A ₂ 活性与肺间质纤维化形成相关性研究	张艳,陈莉延,梁标(715)
海南地不容总碱的镇痛抗炎作用及毒性观察	储美娜,朱毅,董志,等(719)
海南黎族人群葡萄糖-6-磷酸脱氢酶C1311T多态性分析	王颖,杜杰,蔡望伟(722)
人类脐带血MSC和骨髓MSC分泌细胞因子的对比研究	王小博,毛平,许艳丽,等(724)

临床研究

两种方法中医气虚证、血虚证辨证分型中的研究	丁文,邱训军,谢燕红,等(727)
鼻咽癌组织中巨噬细胞帽蛋白的表达	李美香,谢远杰,石金凤,等(729)
胰岛素泵在糖尿病患者围手术期的临床应用观察	焦秀敏,吕肖锋,姚璐,等(731)
中药药浴结合健康教育对寻常型银屑病疗效的影响	张小军,陈丽梅,李文斌,等(733)
斑贴试验检测职业性接触性皮炎变应原	曾碧冰,陈明春,李俊杰,等(735)
海南省5例危重症甲型H1N1流感病例分析	吴涛,蔡笃运,吴彪,等(737)
内科胸腔镜检查结核性与恶性胸腔积液的对照研究	孙卫红,钟爱虹,魏淑芳(739)
上消化道恶性肿瘤患者血清CEA、CA199和SCC联合检测的研究	马江涛,刘春,吴文苑(741)
巨细胞病毒感染患儿56例的血液学改变和临床分析	温晓梅(743)
2005~2009年湖北省郧县性病流行病学分析	柯华,刘富勇,柴玲,等(744)
女性泌尿生殖道支原体感染状况及药敏试验分析	易光明(746)

152 例临床念珠菌感染药敏分析 奚琳琳,张群智,李芳芹(747)

川芎嗪加普鲁卡因治疗儿童混合型过敏性紫癜效果观察 李立佳,符梅竹,阎青青,等(749)

尿微量白蛋白检测对狼疮肾炎的早期诊断价值 宁学玲,宁学洪,李国富(750)

肺结核合并 HBV 感染的优化治疗 许继涛,潘春记,吴自锋,等(752)

液基薄层细胞学联合阴道镜筛查宫颈病变结果分析 张亲凤(754)

淋巴细胞 PPAR- α 的表达在冠心病的意义 马瑞莲,姚震,王天松,等(755)

HVHF 联合 HP 治疗恙虫病合并多器官功能衰竭疗效研究 谢潮鑫,孟猛,江美仪(758)

甲状腺功能亢进症患者药物治疗过程中不良反应临床观察 王青平,殷丽,王娟娟,等(760)

血清 SVCAM-1 和 PON₁ 对老年 2 型糖尿病心脑血管并发症的影响 尚可,耿淑坤,易莲,等(762)

口服异维 A 酸治疗多发性掌跖疣疗效观察 李丹,张霞,曾碧冰,等(764)

组织细胞坏死性淋巴结炎 19 例临床病理分析 黄锦雄,王乐,叶红,等(765)

N 端脑钠肽前体与心力衰竭患者心功能及预后关系的研究 张婷,廖伟娇,高俊,等(767)

研究进展

梅毒防治的历史 王志彬,蓝丽娜(769)

骨质疏松与动脉粥样硬化关系研究新进展 李斌(772)

短篇报道

热毒宁治疗手足口病 93 例临床效果观察 蔡於勤(775)

2010 年长沙市感染性腹泻流行病学分析 张劲夫(776)

2004~2009 年福鼎市餐桌食品污染状况分析 郭进红,董瑞霞(777)

防城港市暗娼健康调查问卷及 HIV 感染状况调查 黄忠禧,龙海艺,黄永春,等(778)

AgNOR 检测在急性白血病分型诊断中的意义 符清宇,陈晓丹(779)

尿微量白蛋白检测在 I 型糖尿病及糖尿病肾病诊断中的意义 刘统南(780)

[期刊基本参数]CN461064/R*2001*B180*ch+en*p*¥15.00*2800*69*2011-6

本期责任编辑:杜中华

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 11, Number 6

June, 2011

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Co-sponsors:

Hainan Provincial People's Hospital
Affiliated Hospital of Hainan Medical College
Hainan Provincial TCM Hospital
No. 187 Hospital of PLA
Haikou Municipal People's Hospital
Hainan Provincial Nongken General Hospital
Hainan Hailing Chemical Pharmaceutic Co. Ltd.

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

44 Haifu Road, Haikou, Hainan 570203,
The People's Republic of China
Tel: (86)-0898-65377298, 65326675
Fax: (86)-0898-65322196 (Automatic)
E-mail: ctmffff@vip.163.com
ctmffff@163.com
website: http://www.entropmed.com

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue
Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

ORIGINAL ARTICLES

Cloning of hsa - miR - 106b and construction of its lentiviral expression vector.
..... ZHENG Lin, WANG Shuang, DING Yan - qing. (651)

Detection of *Mycobacterium tuberculosis* by fluorescent quantitative PCR using
self - quenched probe.
..... ZHANG Wei - zheng, HUANG Bin, LIN Dong - ling, et al. (654)

Investigation of mosquito species, distributions and larva breeding habits in the
low treaches of Lancangjiang River in Yunnan.
..... Wang Pi - yu, ZHOU Hong - ning, WU Chao, et al. (657)

Prediction of influenza incidence by using ARIMA.
..... WANG Xin, CHENG Xiao - wen, FANG Shi - song, et al. (659)

The genotype characteristics of HCV in patients with HIV HCV in Kunming City. ...
..... PU Dong, WANG Ya - ling, ZHAO Qin, et al. (662)

Analysis of seasonal variations of *Plasmodium vivax* malaria in Jiangsu Province with
round distribution. WANG Wei - ming, ZHOU Hua - Yun, CAO Jun. (664)

Clinical application of protein chip in detection of anti - extractable nuclear
antigen antibody.
..... BAO Xu - guang, ZHANG De - ming, MO Bing - qiang, et al. (667)

Value of Pre s1 protein in diagnosis of HBV infection.
..... YAN Xue - ping, WAN Yan - bin, LI Hui, et al. (669)

Prevalent trend prediction of four bacterial infectious diseases with GM(1, 1) Grey
model in Guangxi. LIN Mei, LI Yong - hong, HUANG Jun, et al. (671)

Results of case - finding and treatment outcome of pulmonary tuberculosis in Huaian
from 2001 to 2009. DING Shou - hua, XIE Jing, JIN Tao, et al. (673)

Results of tuberculosis control among floating population in Nanjing City of Jiangsu
Province. ZHU Li - mei, XU Wei - guo, Lu wei, et al. (676)

Analysis of traditional Chinese medicine clinical syndromes characteristic of brucellosis.
..... GONG Ai - min, XU Zhao - xia, YAN Hai - xia, et al. (678)

Breaking the external inducements of immune tolerance to HBV in hepatitis B patients.
..... ZENG Qing - lei, LI Chun - xia, WANG Xia, et al. (681)

Screening and identification of a mangrove fungus possessing immunoenhancement
activity. Rao Lang - yu, CHEN Zheng - liang, PEI Hua, et al. (683)

Clinical analysis of 67 multi - drug resistant tuberculosis cases in Shenzhen.
..... Lü Jian - wen, YANG Ying - zhou, Lü De - liang, et al. (686)

Investigation of infectious status of Japanese encephalitis B virus in mosquitoes in high
JE prevalence areas of Guangxi Province.
..... TAN Yi, BI Fu - yin, XIE Yi - hong, et al. (688)

DISEASE CONTROL

Professional status of medical staffs working in methadone maintenance

treatment clinics in Hunan Province. QIN Sha - sha, HE Jian - mei, DING Lin, et al. (690)

Analysis of incidence of infectious disease outbreak in Baoan District

of Shenzhen City in 2006 ~ 2009. CHEN Bing, WU Tai - shun, MA Zhi - chao, et al. (692)

Analysis of expanded influenza monitoring system in Jining City from 2009 to 2010.

..... JIANG Wen - guo, GAO Zhong - jing, YAN Bing - xin, et al. (694)

Insulation of nosocomial infections of multi - drug - resistant organisms (MDRO). HE Ying - zhu, LIN Kuan. (696)

Evaluation of results in implementation of DOTs in Putian City from 2002 to 2008.

..... WU Neng - jian, LIN Yong - ming, WEI Shu - zhen. (698)

Survey of HIV/AIDS related factors among MSM in 3 cities of Fujian Province. PAN Yun - jiao, CHEN Ge, ZHENG Jian, et al. (700)

Analysis of prevalence of intestinal infectious disease in Baoshan City, Yunnan from 2005 ~ 2008. LI Jia - quan. (702)

Analysis of HIV/AIDS infections in Akesu, Xinjiang Province from 1997 to 2009.

..... Turgun. Musa, Niu De - Qiang, GULIZAR. Musa, et al. (704)

Survey of lead levels in blood of 13 851 preschool children in Shenzhen City.

..... XU Gang, LIU Qiu - ju, HUANG Bao - xing, et al. (706)

Monitoring of fly density with two methods. HOU Xiu - hua, YANG Jing - ying, HUANG Yuan - wei. (708)

Nosocomial infection of *Acinetobacter baumannii* and its resistant to antibiotics. LI Chun - hui, SUN Ke - xin. (709)

Screening of anti - HIV antibody among high risk population in Wuhu City in 2006 ~ 2008.

..... LI Ping, WANG Yi, ZHANG Yan, et al. (711)

Prevalent situation of categories A and B infectious diseases in Huaning County from 2000 to 2009.

..... YANG Rong, DONG Li - wei, MA Guo - yue. (713)

Analysis of drinking water quality in rural areas in Pingguo County. MENG Qi - fei. (714)

EXPERIMENTAL STUDY

The relationship between phospholipase A2 activity and pulmonary interstitial fibrosis.

..... ZHANG Yan, CHEN Li - yan, LIANG Biao. (715)

Analgesic and anti - inflammatory effects of total alkaloids from *Stephania hainanensis*

in Hainan and its acute toxicity. CHU Mei - na, ZHU Yi, DONG Zhi, et al. (719)

Analysis of polymorphism of G6PD cDNA C1311T in Li ethnic group in Hainan Province.

..... WANG Ying, DU Jie, CAI Wang - wei. (722)

Comparative study on capability of human umbilical cord blood and bone marrow

mesenchymal stem cells in secreting hematopoietic growth factors. WANG Xiao - bo, MAO Ping, XU Yan - li, et al. (724)

CLINICAL RESEARCH

Applications of humoral and cellular immunity in classification between qi deficiency

and blood deficiency syndrome. DING Wen, QIU Xun - jun, XIE Yan - hong, et al. (727)

Expression of CapG protein in nasopharyngeal carcinoma and its clinical significance.

..... LI Mei - xiang, XIE Yuan - jie, SHI Jin - feng, et al. (729)

Value of insulin pump in treatment of perioperative diabetic patients. JIAO Xiu - min, LÜ Xiao - feng, YAO Lu, et al. (731)

Effect of traditional Chinese medicine combined with health education on psoriasis vulgaris.

..... ZHANG Xiao - jun, CHEN Li - mei, LI Wen - bin, et al. (733)

Detection of occupational contact dermatitis allergen by using patch test.

..... ZENG Bi - bing, CHEN Ming - chun, LI Jun - jie, et al. (735)

Clinical analysis of five patients with critical pandemic influenza A(H1N1) in Hainan Province.

..... WU Tao, CAI Du - yun, WU Biao, et al. (737)

Comparative study on the differentiation of pleural effusions in tuberculosis and malignant patients by thoracoscopy.	SUN Wei - hong,ZHONG Ai - hong,WEI Shu - fang. (739)
Value of combined determination of serum CEA,CA19 - 9,CA125 in diagnosis of upper gastric tract carcinomas.	MA Jiang - tao,LIU Chun,WU Wen - yuan. (741)
Analysis of haematological change in 56 infant cases infected with cytomegalovirus.	WEN Xiao - mei. (743)
Epidemiological analysis of STD in Yunxian County,Hubei Province from 2005 ~ 2009.	KE Hua,LIU Fu - yong,CAI Ling,et al. (744)
Results of <i>Ureaplasma urealyticum</i> and <i>Mycoplasma hominis</i> infection in female urogenital tract and drug sensitivity test.	YI Guang - ming. (746)
Analysis of drug sensitivity of candida to antifungal drugs in 152 infected patients.	XI Lin - lin,ZHANG Qun - zhi,LI Fang - qin. (747)
Effect of ligustrazine in combination with procaine on infant henoch - Schonlein purpura patients.	LI Li - jia,FU Mei - zu,YAN Qing - qing,et al. (749)
Value of detection of urine micro albumin in early diagnosis of lupus nephritis.	NING Xue - ling,NING Xue - hong,LI Guo - fu. (750)
Optimized treatment of pulmonary tuberculosis complicated with HBV infection.	XU Ji - tao,PAN Chun - ji,WU Zhi - fong,et al. (752)
Study on the utilization of foliate by gravidae detected with FQ - PCR.	ZHANG Qin - feng. (754)
Relationship between lymphocytes PPAR - α levels and the severity of coronary heart disease.	MA Rui - lian,YAO Zhen,WANG Tian - song,et al. (755)
Effect of high - volume hemofiltration combined with hemoperfusion on tsutsugamushi disease patients accompanied with multiple organ failure.	XIE Chao - xin,MENG Meng,JIANG Mei - yi. (758)
Side - effect of the antithyroid drugs on patients with hyperthyroidism.	WANG Qing - ping,YIN Li,WANG Juan - juan,et al. (760)
Impact of level of serum SVCAM - 1 and PON ₁ cardiovascular complications in senile type 2 diabetes mellitus patients.	SHANG Ke,GENG Shu - kun,YI Lian,et al. (762)
Observation on the effect of isotretinoin on verruca plantaris.	LI Dan,ZHANG xia,ZENG Bi - bing,et al. (764)
Pathological analysis of 19 cases with histiocytic necrotizing lymphadenitis.	HUANG Jin - xiong,WANG Le,YE Hong,et al. (765)
Correlation of N - Terminal - pro - B - type natriuretic peptide with heart function and prognosis of heart failure patients.	ZHANG Ting,LIAO Wei - jiao,GAO Jun,et al. (767)

RESEARCH PROGRESS

Review of history of syphilis control.	WANG Zhi - bin,LAN Li - na. (769)
Advance in the research of relationship between osteoporosis and atherosclerosis.	LI Bin. (772)

SHORT ARTICLE

Efficacy of Reduning in treatment of 93 hand - foot - mouth disease cases.	CAI Yu - qin. (775)
Epidemiological analysis of infective diarrhea in Changsha City in 2010.	ZHANG Jin - fu. (776)
Contamination of tableware and foods in Fuding City from 2004 ~ 2009.	GUO Jin - hong,DONG Rui - xia. (777)
Survey of HIV knowledge and infection in sexual workers in Fangchenggang City.	HUANG Zhong - xi,LONG Hai - yi,HUANG Yong - chun,et al. (778)
Significance of detection of argyrophilic proteins of the nucleolar organizer region (AgNOR) in diagnosis of acute leukemia.	FU Qing - yu,CHEN Xiao - dan. (779)
Significance of detection of urine microalbumin in diagnosis of type 1 diabetes complicated with diabetic nephropathy.	LIU Tong - nan. (780)